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Protokół Nr XIX/2012 

R a d y  G m i n y 
 Sitno 

z dnia 29 marca 2012 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych 

przez osoby prawne i fizyczne, zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok, 

- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

- w sprawie uchwalenia statutu sołectwa „Jarosławiec Dolny”,  

- w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości sprzedanych na rzecz Parafii Rzymskokatolickiej 

pw. Podwyższenia Krzyża Św. w Horyszowie Polskim oznaczonych, jako działki nr 118 i 119 w Stanisławce 

stanowiących własność Gminy Sitno, 

- w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno, 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok. 

5. Sprawozdanie z działalności GOPS za rok 2011. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Sprawy różne. 

9. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Borowiec Andrzej 

3. Gazda Antoni 

4. Juszczak Andrzej 

5. Kozak Leszek 

6. Mazurek Janusz 

7. Mazurek Jerzy 

8. Niedźwiedź Zygmunt 

9. Ostapińska Dorota 

10. Palikot Piotr 

11. Pawlicha Bogdan 

12. Stefańczuk Zbigniew 

13. Szajnoga Marek 

14. Tarkot Alina 

15. Tukiendorf Edward 
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Ad. 1 

 

Otwarcie obrad sesji 
 

         Otwarcia obrad XIX Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. 

Przewodniczący powitał Radnych, sołtysów, kierownika ZWiUTG Andrzeja 

Kicińskiego, a także delegację z Bożego Daru, gości zaproszonych: Wójta Gminy 

Pana Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy 

Panią Jolantę Hryciuk, oraz wszystkich przybyłych jak również przedstawicieli 

Spółki Wodnej. Obrady rozpoczęły się o godz. 10
00

 i trwały do godz. 14
40

. 

Następnie Przewodniczący oddał głos sołtysowi wsi Boży Dar Panu J. Grygiel. 

 Pan Grygiel powiedział, że co roku w czasie roztopów wiosennych woda 

spływa z wyższych terenów w te niższe - w kierunku szosy i zalewa niektóre posesje. 

Trzeba angażować straż przepompowywać wodę itd. Pan Grygiel w związku z tym 

poprosił, aby rozeznać się, na jakim odcinku drogi należy przekopać rowy celem 

udrożnienia i odciążenia tym samy Straży Pożarnej. 

Pan Przewodniczący Edward Tukiendorf potwierdził, „(…) że temat jest znany  

i faktycznie wielokrotnie straż wypompowywała z tamtych terenów wodę. Jednostki 

straży pożarnej z różnych miejscowości brały udział w akcjach, w ratowaniu ludzi  

i mienia”. Następnie Przewodniczący powiedział, że sprawa jest dosyć poważna  

i należy ją tak rozwiązać, aby tego typu sytuacje się więcej nie powtarzały. 

Pan Marek Marcola z Bożego Daru dodał, że „…jeśli była droga budowana 

rowy były, woda spływała, niebyło problemu, ale to już 40 lat minęło. Rowy zarosły 

przepusty tak samo”. 

Pan Wójt, powiedział, że jest to problem złożony, ponieważ my nie jesteśmy 

zarządcą drogi tylko Powiat, a w związku z tym jest pytanie: „(…) jak mamy to 

poprawić skoro nie jesteśmy w tym wypadku stroną do wykonania tych prac - jeśli 

chodzi o poprawienie rowów. Wiele odcinków wjazdowych zostało zasypane przez 

właścicieli. Starostwo przez wiele lat nic nie robi z tym”. Pan Wójt powiedział, że 

powinny być przepusty tam, gdzie jest wjazd do gospodarstwa. Bezpośrednią stroną 

są nasi Radni Powiatowi, którzy właśnie dzisiaj powinni być obecni i udzielić 

informacji. „…My, co możemy to prosimy. Prosimy Pana Bolka Wojniaka, który jest 

kierownikiem zarządzającym drogi powiatowe na terenie gminy. Żeby zbierać 

pobocza, przekopać, żeby udrożnić., … i będziemy rozmawiać z Panem Bolkiem, 

jaka jest szansa tylko teraz jest sprawa wjazdów (betonów-przepustów), ponieważ oni 

betonów nie zakupią, a więc właściciel musi sam nabyć te betony różnej średnicy”. 

Pan Wójt dodał, że problem dotyczy nie tylko dróg na Bożym Darze, ale 

dotyczy również dróg powiatowych w innych miejscowościach. 

Pan Palikot powiedział, że jeśli chodzi o zakup przepustów to na pewno 

większość mieszkańców się zgodzi, tak samo, jeśli chodzi o odbiór ziemi nie będzie 

problemów- ludzie sami podstawią ciągniki. 

Pan Sekretarz dodał, aby zrobić listę z podpisami, do tego napisać pismo, na 

jakich odcinkach dróg, złożyć to do Gminy, a my następnie przekażemy to do 

Powiatu. 
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 Pan Grygiel powiedział: „(…) jeszcze jedna rzecz, zrobimy i żeby to było 

trwałe, żeby rolnicy z powrotem nie wchodzili, nie zaorywali tych rowów, a tak się 

dzieje”. 

Pani Ewelina Habza z Bożego Daru poinformowała, że to nie jest wina tylko 

drogi powiatowej, ale i drogi gminnej, „…bo od Państwa Kukiełków ta droga, jest 

wyżej i ta woda wszystka na wiosnę, czy wielka ulewa jest, idzie na drogę powiatową 

- tam nie ma rowów, żadnych przepustów”. 

Pan Sekretarz powiedział, że są wąskie pasy drogowe i trzeba, w tej chwili 

poszerzyć pasy drogowe - tak jak dokonaliśmy zakupu części działki od Pani Lizut  

i od Pani Wieczorek na drogę. 

Następnie Przewodniczący oddał głos przedstawicielom Spółki Wodnej. 

 Pan Lichota Przewodniczący Spółki Wodnej powiedział, że „… na dzień 

dzisiejszy mam zaplanowany obiekt Janówka, chcieliśmy właśnie tam przekopać, bo 

niektórzy Państwo wiedzą, jaka jest tam sytuacja i trzeba nam tych pieniążków, a że 

pieniążków zawsze było więcej, bo już kilka lat jestem w spółce to wiem, jakie sumy 

były wcześniej no, a w tej chwili 8tys. zł dostała Spółka Wodna. W tej sytuacji biorąc 

pod uwagę, że z tych pieniędzy trzeba zapłacić pensję Pani Agnieszce Drozdowskiej, 

jeśli chcielibyśmy kogoś wziąć do kopania, to trudno żeby rok, czy dłużej czekał na 

pieniądze. Dlatego „…chcielibyśmy wiedzieć, jakie te pieniądze będą, no i jak z tym 

Panem mamy uzgadniać-, jaki odcinek ma kopać”. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że wcześniej była dotacja podmiotowa, czyli nikogo 

nie interesowało, co z tych pieniędzy było robione. Mogło być na wynagrodzenia 

inne roboty. Spółka miała tylko zrobić sprawozdanie na koniec i rozliczyć się z tych 

pieniędzy. Jednak pod koniec 2011 roku zmieniła się ustawa o finansach publicznych 

i w tej chwili jest dotacja przedmiotowa do konkretnych robót. Jest powiedziane, że 

do 30 września Spółka powinna złożyć dokument o dotację. To, co zostało złożone 

teraz powinno być złożone do 30 września 2011 roku, a te procedury nie do końca 

zostały zachowane. 

Pan Sekretarz powiedział, że chcemy to zrobić w ten sposób, że te pieniądze  

8 tys. zł czy więcej – ile trzeba na to zadanie – przejmie gmina i wyjątkowo w tym 

roku to zrealizujemy, jako odwodnienie drogi czy pól. 

Pan Lichota zapytał, co z podaniami, gdzie komuś przepust się popsuł itp. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że przecież są jakieś pieniądze ze Spółki (opłaty za 

hektar 35zł) i z tego trzeba robić drobne rzeczy. Pan Sekretarz dodał, że ma wejść  

w życie ustawa o egzekucji opłat za Spółkę Wodną wcześniej tego nie było - jeden 

zapłacił inny nie i trudno było to wyegzekwować. 

Pan Szajnoga powiedział, że od 6 lat prosi o zmeliorowanie pola. Ostatnio 

zwrócił się do Spółki Wodnej jednak Spółka odmówiła melioracji pola, więc jak on 

ma w tej sytuacji płacić za Spółkę Wodną. 

Pan Sekretarz zapytał:, „ w którym miejscu?”. 

Pan Szajnoga powiedział, że u niego, u Pana Harczuka, Namrożego – od Starej 

Wsi - przez 6 lat zalewa te działki. 

Pan Lichota powiedział, że Spółka nie jest w stanie żeby na polach zakładać 

dreny. Pan Lichota dodał, że jak dobrze pamięta to tam było drenowane ze 30 - 40 lat 

temu. 
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Pan Przewodniczący Edward Tukiendorf powiedział, że być może, dlatego 

Spółka odmówiła, ponieważ może za te działki nie są pobierane opłaty przez Spółkę. 

Pan Szajnoga powiedział, że są pobierane opłaty za te działki. 

Pan Sekretarz powiedział, że jeśli są pobierane opłaty to nie ma żadnej 

dyskusji ten, kto odpowiada za ten teren ma obowiązek to zrobić. 

Pan Przewodniczący podziękował i pogratulował nowemu zarządowi Spółki 

Wodnej, który podjął się tego zadania, gdyż nie jest ono łatwe.  

 

  

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. 

Następnie zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do porządku 

obrad sesji.  

Ponieważ uwag nie było Państwo Radni przyjęli proponowany porządek obrad 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że  

w obradach uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne quorum potrzebne do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał                 

i Wniosków weszli nw. Radni: Zygmunt Niedźwiedź, Antoni Gazda i Mazurek 

Janusz. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

Ad. 4 

 

Podjęcie uchwał 

 

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 14 Radnych. 

Pan Zygmunt Niedźwiedź odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1) Uchwała Nr XIX/116/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 29 marca 2012 r.  

zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne. 
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Pan Sekretarz wyjaśnił, że wcześniej podjęliśmy już tą Uchwałę jednak 

Regionalna Izba Obrachunkowa opiniując ją pozytywnie poinformowała, że nastąpiło 

nieistotne naruszenie prawa, ponieważ w Uchwale nie było mowy nic  

o kontroli tych, że przedszkoli. W związku z tym ta Uchwała zmienia § 6 

wprowadzając kontrolę. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

2) Uchwała Nr XIX/117/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 29 marca 2012 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że chodzi o nabycie nieruchomości na drogę gminną  

w Nowej Kolonii Horyszów Polski od Pana Łoja. W wyniku działań geodezyjnych 

okazało się, że ten grunt jest pod drogą gminną jej powierzchnia to około 3 ar,  

a w związku z tym musimy dokonać podziału, druga sprawa to koszt aktu i kolejna to 

wpisanie do Księgi Wieczystej. Następna sprawa to koszt rekompensaty za ten grunt. 

Pan Krzysztof Zajączkowski sołtys wsi Horyszów-Stara Kolonia dodał, iż 

„…syn chce się budować i teraz nie może dostać zezwolenia pod budowę, bo jest 

nieodpisane te 3 ar do gminy i cała budowa stoi”.  

 Pan Pawlicha powiedział, że takich spraw jest wiele, „… była budowana droga 

Cześniki – Boży Dar i tak ktokolwiek chce przepisać komuś tę ziemię, musi sam 

sobie wszystko prostować (…) z całej długości drogi może jest tylko kilka działek 

powyprowadzanych, a było przy budowaniu drogi oświadczenie, że każdemu gmina 

ma nieodpłatnie to wyprowadzić”. 

 Pan Sekretarz, wyjaśnił, że gdybyśmy chcieli teraz wszystkim wyprowadzić, 

co do 10 cm, nie tylko, jeśli chodzi o tą drogę - bo takich spraw jest znacznie więcej - 

to musielibyśmy cały jeden budżet przeznaczyć na ten cel.  

 Pan Wójt powiedział, że trzeba będzie to realizować sukcesywnie w miarę 

możliwości, jednak na dzień dzisiejszy nie mamy możliwości prawnych, ani 

finansowych. Na chwilę obecną została uporządkowana częściowo kwestia drogi: 

Rozdoły Podźródła, Stabrów – „górna kolonia”. 

 Pan Sekretarz dodał, że ma wejść ustawa przesyłowo - korytarzowa mająca na 

celu zwrot kosztów za wszelkiego rodzaju media (woda, gaz, droga, prąd) 

przebiegające przez grunty prywatne- rekompensata właścicielom za media. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

3) Uchwała Nr XIX/118/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 29 marca 2012r.  

w sprawie uchwalenia statutu sołectwa „Jarosławiec Dolny”. 

 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że projekt statutu został umieszczony na tablicy 

informacyjnej na Osiedlu w Jarosławcu i na stronie BIP Urzędu Gminy. Każdy mógł 
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się zapoznać i składać uwagi. Jest to urzędowy statut zgodnie z prawem, rutynowe 

zapisy służbowe, chodzi o frekwencję, zebranie, wybór itp. - tak jak wszędzie.  

Pan Sekretarz poinformował, że tego typu projekty statutów zostały rozesłane 

do wszystkich Państwa Sołtysów, a w związku z tym trzeba będzie jeszcze podjąć 20 

takich Uchwał w sprawie zmiany tamtych statutów, które Państwo Sołtysi posiadają. 

Kolejno Sekretarz dodał, że wybór Sołtysa Jarosławca Dolnego przewiduje na 

miesiąc maj - czerwiec po wszystkich opiniach z RIO, po publikacji Uchwały  

w dzienniku Urzędowym Województwa Lubelskiego.    

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

4) Uchwała Nr XIX/119/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 29 marca 2012 r.  

w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości sprzedanych na rzecz 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. Podwyższenia Krzyża Św. w Horyszowie 

Polskim oznaczonych, jako działki nr 118 i 119 w Stanisławce stanowiących 

własność Gminy Sitno. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że wstępnie była już podejmowana ta Uchwała  

w październiku 2011 r., jednak została ona uchylona przez Wojewodę, ponieważ 

gmina nie może przekazywać nieodpłatnie działki na rzecz parafii. 

Pan Przewodniczący dodał, że „…my, jako Rada musimy podjąć Uchwałę 

odnośnie obniżenia tej ceny. Przy czym my nie znamy dokładnie jeszcze ceny  

w tej chwili, ale wstępne informacje już mamy, że może być to cena według wyceny 

około 2 tys. zł”.  

Kolejno Przewodniczący zaproponował, aby ustalić taką kwotę do zapłaty przez 

księdza, żeby tylko zwróciły się koszty za operat, który będzie musiał zrobić biegły, 

aby wycenić wartość działek. 

Następnie Przewodniczący poinformował, że „…gdyby była cena około 2 tys. zł 

za tą działkę - operat będzie kosztował około 400 zł, czyli gdybyśmy obniżyli 

wartość działki, o 80%, czyli wyszłaby ona około 1,6 tys. zł obniżenie wartości. 

Proboszczowi wyszłoby wówczas do zapłaty około 400 zł taka jest moja 

propozycja”.  

  

W związku z barakiem innych propozycji pozostała propozycja udzielenie 

bonifikaty w wysokości 80% od ceny nieruchomości. 

 

Następnie Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały Nr 

XIX/119/2012                     

 

W głosowaniu jawnym za ww. Uchwałą opowiedziało się 15 Radnych.  
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5) Uchwała Nr XIX/120/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 29 marca 2012 r. w sprawie 

uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Sitno. 

 

Pan Sekretarz wyjaśnił, jakich terenów dotyczą zmiany w planie, a także 

przedstawił te tereny na mapie (Jarosławiec, działki Jarosławiec Reforma, Czołki - 

odcinek przy drodze powiatowej na Kornelówkę). 

Pan Sekretarz nadmienił, że będziemy musieli też podjąć uchwałę w sprawie 

renty planistycznej ( 1-30%). 

 

Do ww. Uchwały zaproponowano stawkę procentową służącą naliczaniu opłat  

z tytułu wzrostu wartości nieruchomości objętych zmianami planu dla terenów 

mieszkaniowych w wysokości 15%. 

W związku z brakiem innych propozycji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie Uchwałę Nr XIX/120/2012 z ww. stawką procentową. 

 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 0 przeciw  

i 2 głosach wstrzymujących się. 

 

6) Uchwała Nr XIX/121/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 29 marca 2012 r. w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok. 

 

Uchwałę omówiła Pani Skarbnik Jolanta Hryciuk. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

Ad. 5 

 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2011 

rok.  

 

Sprawozdanie z działalności GOPS za 2011 rok przedstawiła Pani kierownik 

GOPS Barbara Tor (kopia sprawozdania stanowi zał. do protokołu). 

Pan Sekretarz zapytał, dlaczego dochód przeliczeniowy z 1ha jest „…dla innych 

świadczeń inny, a dla innych jeszcze inny”. 

Pani kierownik GOPS wyjaśniła, że zgodnie z każda ustawą dochód 

gospodarstwa rolnego oblicza się na podstawie ustawy o pomocy społecznej dla 

potrzeb ustawy tejże 207 zł z 1ha, natomiast do świadczeń rodzinnych na podstawie 

obwieszczenia Prezesa GUS ( za 2010 rok Prezes GUS ogłosił 189,33 zł miesięcznie) 

Pani Barbara Tor powiedziała, że było wielokrotnie monitorowane z naszego 

środowiska żeby ten dochód był niższy i przede wszystkim był jednakowy dla 
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wszystkich.  

Pan Szajnoga powiedział, że jest grono młodych ludzi w naszej gminie, którzy 

mają pole i biorą zasiłki rodzinne. Pan Szajnoga zaproponował, aby zmusić ich do 

pracy na rzecz gminy, ponieważ czas na wódkę mają, to niech odpracują zasiłki niech 

po 50 zł- te osoby, które mogą pracować. 

Pani Barbara Tor wyjaśniła, że był okres zimy i nie mogliśmy nikomu 

pozwolić zamarznąć. 

Pan Kozak zapytał ile razy w ciągu roku rodzina może uzyskać pomoc. 

Pani kierownik wyjaśniła, że niema limitów określonych, każdy złożony 

wniosek będzie rozpatrywany, ale to nie znaczy ze każdy otrzyma pomoc. 

Pan Pawlicha dodał, „.. że ludzie, co rok to ubożeją w wyniku takiego rządzenia 

Rządu – zlikwidować gospodarkę rodzimą”. 

 

  

Ad. 6 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 

Porusza zagadnienia: 

1. Dróg (Janówka, Kolonia Sitno, Rozdoły - Stanisławka około150 m wykonania 

nawierzchni, Boży Dar w kierunku Kotlice - Cześniki około150 m, wielkość 

proponowanych środków to około 45 tys. zł; rozważenie przez Starostę 

Powiatowego przełomów: Czołki, Kornelówka, Stanisławka, Kolonia Sitno  

i Cześniki Kolonia), 

2. Zakupienia gruntu od Pani Wieczorek i Lizut, jeśli chodzi o drogę w Bożym 

Darze „kliny”, 

3. Parkingu przy sklepie Pani Kawalcowej w Jarosławcu (powierzchnia około  

360 m
2
 za kwotę 42,5 tys. zł), 

4. Sprawy gospodarcze (płukanie sieci w Jarosławcu w związku z opadami), 

5. Sprawy wycinki i uporządkowania terenu w Stanisławce na hydroforni  

i ładowanie wewnątrz hydroforni, 

6. Sprawy przeniesienia zasobów biblioteki 

7. Sprawy częściowego remontu dróg gminnych (Jarosławiec, Sitno ”góra”, 

Stanisławka, Rozdoły Podźródła), 

8. Sprawa przygotowania projektu Cześnik, 

9. Sprawa projektu na kolektory słoneczne (zamontowanie wiatraków i baterii 

słonecznej na przejściu koło szkoły w Jarosławcu, 

10. Sprawy szkolnictwa, 

11. Sprawy strażackie, 

12. Sprawy inwestycyjne (dodatkowe roboty przy bibliotece na kwotę około  

123 tys. zł), 

13. Przetarg na sieć wodociągową (Sitno – Czołki – Kornelówka), 

14. Remont byłej szkoły w Stanisławce, 

15. Remont pomieszczenia po GOPS. 
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16. Sprawy gospodarki przestrzennej, 

17. Sprawy odnowy kapliczek, 

18. Sprawy rolnictwa, 

19. Sprawy kulturalne, 

20. Sprawy sportowe (turniej tenisa stołowego, turniej piłki siatkowej kobiet, 

mężczyzn), 

21. Sprawa LODR 

Na koniec Pan Wójt poprosił o przedyskutowanie zwiększenia procentowego 

udziału środków własnych gminy w projekcie na kolektory słoneczne.  

 

Pan Pawlicha zapytał, ile tego roku będzie kupionych moto-pompa, ponieważ 

tego roku miała być zakupiona dla OSP Cześniki. 

Pan Wójt wyjaśnił, że te koszty, które zostały już wciągnięte w zakresie 

realizacji tego Centrum tj. w granicach 100 tys. zł to są to już wydatki poważne,  

a przed nami jest jeszcze sprawa dachu, który musimy zrobić i na chwile obecną 

żaden wniosek na pompę nie został składany. 

Pan Jerzy Mazurek zapytał, czy projekt na budynek OSP Cześniki został już 

poprawiony.  

Pan Sekretarz powiedział, że projekt ma być już poprawiony w następnym 

tygodniu, ponieważ być może będziemy składali wniosek o dofinasowanie. 

Następnie Pan Sekretarz poinformował, że dzisiaj został zawieziony do Centrum 

teleinformatycznego w Cześnikach zestaw komputerowy i drukarka. 

Kolejno Pan Sekretarz powiedział, że chcemy złożyć wniosek na kolektory 

słoneczne, mamy już w gminie zebrane około 600 ankiet i ludzie wciąż przynoszą 

nowe. Szanse jednak na uzyskanie dofinasowania są nie wielkie, najprawdopodobniej 

jednym z kryteriów jest udział własny - jeśli udział własny będzie więcej niż 1% to 

wtedy szanse wzrastają. Dlatego prośba, aby przedyskutować to. 

Następnie Pan Sekretarz powiedział, że rozmawiał z Panem Torbą w sprawie 

obniżenia ceny biletów dla uczniów dojeżdżających z Sitna i Stabrowa jednak nie 

zgodzili się, dlatego też trzeba rozmawiać z MZK. 

 

 

Ad. 7 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

 

Punkt ten został zrealizowany wraz ze sprawami różnymi. 

 

Ad. 8 

 

Sprawy różne 

 

Pan Kiciński poinformował, „(…)że w Jarosławcu jest brak gospodarza, 

ponieważ, wczoraj nazbierali przyczepę śmieci koło remizy w Jarosławcu. Dzieci na 
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przerwie chodzą tam palić papierosy - przydałoby się zawiadomić Policję, żeby od 

czasu zajrzała tam. Starsi chodzą tam pić alkohol”. 

Pan Przewodniczący poprosił, Pana kierownika Kicińskiego, aby wyzbierać 

kamienie na poboczu na drodze od Kościoła w Horyszowie w kierunku Rozdół, 

ponieważ jak zarosną trawą i trzeba będzie kosić to może uszkodzić się kosiarka. 

Następnie Pan Sekretarz powiedział, że zostanie już skończony plac przy 

remizie w Jarosławcu 888 m
2
 (8cm grubości kostka), chcemy również zniwelować 

plac (20 ar) na boisko dla szkoły. 

Pan Szajnoga zapytał czy nie dałoby się pogłębić rowu od mostku do Pana 

Wróbla. 

Pan Sekretarz powiedział, że może się uda, część kostki mogłyby też ułożyć 

Panie koło swojego sklepu w Jarosławcu. 

Pan Szajnoga powiedział, że mogłyby, ale to nie jest ich tylko Wspólnoty. 

Pan Sekretarz powiedział, że w tej chwili nie ma zarządu, czyli nie ma 

Wspólnoty. Teraz trzeba zrobić nową listę udziałowców, co nie jest proste, ponieważ 

jest ich około 300 nazwisk. 

 Pan Jerzy Mazurek powiedział, że trzeba składać ten wniosek na budynek OSP 

Cześniki „ (…) nie wyjdzie to nie wyjdzie, to do końca roku będziemy robić budynek  

z własnych środków”. 

Następnie Pan Mazurek powiedział, żeby do kolektorów słonecznych dołożyć ze 

środków własnych 2, a nawet 3%. 

Ustalono, że procent dofinansowania z budżetu gminy do kolektorów 

słonecznych to 2,5%. 

Pan Borowiec, poprosił o poprawienie drogi gruntowej w kierunku Pana Piotra 

Bohacza. 

Pan Pawlicha zapytał, czy nie lepiej by było kupić trochę asfaltu zamiast 

kamieniem. 

Pan Kiciński powiedział, że na łatanie asfaltem jest jeszcze za zimno. 

Następnie Pan Pawlicha zapytał, kiedy będą sfrezowane i posprzątane pnie  

i gałęzie po wycince, bo do tej pory leżą i nic się nie robi. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że wykonawca ma termin do końca marca. 

Pani Ostapińska poprosiła o poprawienie drogi w Stabrowie Górna Kolonia  

i Stabrów Kolonia Środkowa. 

Pan Sekretarz powiedział, że mamy trudny rok prawie 7 mln zł poszło na 

inwestycje, subwencja oświatowa została zmniejszona o 189,3 tys. zł. 

Następnie Pan Sekretarz poinformował, że 12 kwietnia o godzinie 10 odbędzie 

się narada z Dyrektorami Szkół. 

Pan Grygiel zapytał, kiedy spotykamy się w sprawie remontu remizy w Bożym 

Darze. 

Pan Wójt powiedział, że po świętach wielkanocnych. 

Pan Szajnoga poprosił, aby do 15 kwietnia była zrobiona lista tych udziałowców 

Wspólnoty w Jarosławcu według tych kryteriów, które były ustalone. 

Następnie Pan Szajnoga zapytał o sprawę odpisu chodników na rzecz Krajówki 

w Jarosławcu, „…bo oni sobie do tego prawo roszczą, a my za to podatki płacimy”.  
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Pan Stefańczuk zapytał o chodnik w Hoszowie Starej Kolonii, czy dalej będzie 

robiony z funduszu sołeckiego czy coś się zmieniło. 

Pan Sekretarz powiedział, że w Horyszowie Starej Kolonii będzie robiony  

z funduszu sołeckiego z każdej strony. 

Następnie Pan Sekretarz powiedział, że kostkę dostaniemy tylko na Czołki, bo 

na Czołki robimy projekt, aż do wagi 1300 m. Natomiast w Horyszowie musimy 

jeszcze zapłacić wykonawcy, być może jeszcze trochę coś się uda zrobić w stronę na 

zachód. 

Kolejno Pan Sekretarz poinformował, ile pieniędzy zostało przeznaczone w tym 

roku na chodniki i kostkę w poszczególnych miejscowościach. 

Pani Ostapińska poprosiła, aby w najbliższej przyszłości Wójt z Sekretarzem 

pomyśleli o remoncie remizy w Stabrowie. 

Następnie Pani Ostapińska poprosiła, aby zabezpieczyć boisko w Stabrowie 

(podwyższyć siatki, ponieważ dzieci, które nie mają możliwości dotarcia na boisko 

Orlika grają właśnie na tym boisku i piłka wypada im na drogę). 

Pan Sekretarz poprosił Panią Ostapińską, aby porozmawiała z Panem 

Adamczukiem, żeby przyciął drzewa koło przystanku, ponieważ zasłaniają one 

lampę. 

Kolejno Pani Ostapińska poinformowała, że w rowie od strony Pani Baraniak 

ktoś podpalił trawy i wypaliło się drzewo, które może się przewrócić na drogę. 

Pan Pawlicha zapytał, czy czas świecenia oświetlenia został już zmieniony. 

Pan Sekretarz powiedział, że powinno być już dobrze. 

Pan Przewodniczący odczytał pismo z Lubelskiej Izby Rolniczej w sprawie 

zużytego materiału siewnego w wyniku ujemnych skutków przezimowania (zał. kop. 

pisma do protokołu). 

Pan Szajnoga zapytał, czy w związku z faktem wymarznięć upraw jakieś szkody 

będą szacowane przez gminę czy nie. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest pismo od Wojewody, że w tej chwili będą 

powoływane Komisje Wojewódzkie do szacunku tych szkód spowodowanych 

wymarznięciem. 

Kolejno Przewodniczący odczytał podanie firmy „Polid” w sprawie podatku od 

nieruchomości (zał. kop. pisma do protokołu). 

Pan Sekretarz powiedział, że muszą oni podać konkretną kwotę – ile? – i ich 

sytuację finansową, czyli przedstawić Pit-y. 

Następnie Przewodniczący, poinformował o piśmie skierowanym przez Radę 

Osiedla Jarosławiec do Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opłaty 

adiacenckiej. (zał. kop. pisma do protokołu) 

Pan Biłant powiedział, że jest orzeczenie NSA podobnego przypadku z terenu 

mazowieckiego, które uchyliło wszystkie decyzje. 

Pan Sekretarz powiedział, że ta część, która została wykonana po czasie 

właściwie nie ma żadnych szans – część płaci, część rozkłada na raty. 

Pan Sekretarz dodał, że opłata została wysłana może do dwóch osób, co miały 

już wcześniej przyłącze.  

Pan Biłant powiedział, że nie prawda, bo zostały skierowane wezwania do 

zapłaty do 9 osób po stronie Osiedla Pana Biłanta i mieszkają od wielu lat. 
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Pan Sekretarz powiedział, że na to wszystko były odwołania, ale dajemy to, co 

musimy. 

Kolejno Pan Sekretarz powiedział,: „(…)że nikt się nie pytał jak gmina 

budowała sieć wod-kan, jak teraz zrobiła inwentaryzację za14 tys. zł - tego się nikt 

nie pytał. Jak trzeba było wywieźć 37 wywrotek żużlu na drogi na Osiedlu to też się 

nikt nie pytał skąd gmina wzięła na to pieniądze”.  

Pan Biłant poinformował, „…że wczoraj ukazało się w internecie orzeczenie 

Rzecznika Praw Konsumentów, że zakwestionowano w 7 gminach i ukarano te 

gminy karą pieniężną i zażądano zwrot właścicielom nieruchomości za koszty 

poniesione dociągnięcia od głównej linii wodociągowej do linii płotu – niema taka 

osoba fizyczna prawa płacić za teren, który podlega gminie”. 

Pan Sekretarz powiedział, że właśnie o tym mówił, że jeżeli tą część przyłącza 

mieszkaniec przekaże Gminie, to opłata zostanie mu pomniejszona o tą część. 

Pan Pawlicha powiedział, że taka opłata powinna być wysłana wszystkim, a nie 

wybiórczo. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że fizycznie nawet jest to nie możliwe wysłać w jednym 

dniu. 

 

 

Ad. 9 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

      
        Protokół Nr XVII/2012 i protokół Nr XVIII/2012 wyłożony był do wglądu 

bezpośrednio w trakcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się z tymi 

Protokołami i czy są do nich uwagi. 

Pan Juszczak zapytał o spotkanie, które miało się odbyć godzinę przed sesją 

celem porozmawiania na temat uzupełnienia składów Komisji Stałych. 

Pan Juszczak poinformował, że wystąpił z tym wnioskiem na poprzedniej sesji, 

co jest zapisane w protokole z poprzedniej sesji. 

Pan Juszczak dodał, iż jest zapisane, że Pan Przewodniczący zaproponował, aby 

spotkać się przed kolejną sesją i porozmawiać na ten temat. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że nie ładnie mu było wchodzić w kompetencje, 

ponieważ to Państwo proponowali, dlatego też myślałem, że zadzwoni ktoś  

i poinformuje. 

Pan Pawlicha powiedział, że jeżeli Klub Radnych wystąpił z takim wnioskiem 

do Przewodniczącego, to zadaniem Przewodniczącego było poinformować 

wszystkich Radnych, o tym spotkaniu przed sesją. „…Nas było 8 osób, reszty nie 

było”. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że trzeba było poinformować konkretnie, bo to 

było tylko informacyjne, to nie było uzgodnione, że ma tak być, ani głosowania nie 

było. 
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Pan Sekretarz powiedział, że konieczne jest, aby zaczęła działać w końcu 

Komisja Rolnictwa. 

 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokoły w głosowaniu jawnym przy 

10 głosach za, 0 – przeciw i 3 głosach wstrzymujących się. 

 Pan Przewodniczący powiedział, aby zaproponować tym razem konkretny 

termin spotkania się w sprawie porozmawiania na temat uzupełnienia składów 

Komisji. 

  Ustalono, że spotkanie odbędzie się na pół godziny przed kolejną sesją. 

    

 

Ad. 10 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 

gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował:  Piotr Harczuk               Edward Tukiendorf 

 

 

 

 


